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El poliesportiu de Bufalà continua 
sense aigua tres mesos després d’instal·lar la nova caldera

Instal·lacions del poliesportiu / Bernat López
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Especialistes en el sector del transport i vehicles

En el marc de la iniciativa d’obrir patis escolars i de la campanya ‘Fes Estiu a Badalona’

Vuit patis de Badalona obriran 
durant l’estiu com a espai de lleure

La Generalitat construirà un edific annex i l’Ajuntament, una pista poliesportiva

Generalitat i Ajuntament de Bada-
lona han arribat a un acord perquè 
el nou institut del barri de Canyadó 
s’ubiqui a l’antiga escola Lola An-
glada, després de la seva rehabili-
tació. L’edifici principal comptarà 
amb un altre edifici annex, que es 
construirà al pati de l’antiga es-

L’antiga escola Lola Anglada serà rehabilitada i 
acollirà el nou institut de Canyadó

cola, i una pista poliesportiva als 
terrenys de la fàbrica Jumberca. 
En total, acollirà tres línies d’ESO i 
altres dues de batxillerat.
El Departament es farà càrrec de la 
rehabilitació de l’antic edifici i de 
la construcció de l’annex, i l’Ajun-
tament assumirà la construcció de 

la pista. La setmana passada es va 
confirmar l’acord entre ambdues 
administracions que es comple-
tarà amb la signatura d’un conveni 
per garantir el futur del nou centre 
educatiu.
La proposta de l’Ajuntament con-
templa la signatura d’un conveni 

Pati i edifi de l’antiga Lola Anglada

EL TRASLLAT ALS BARRACONS DE JUMBERCA, 
SENSE DATA DE MOMENT

El nou institut de Badalona 
començarà el curs 2017-2018 
amb dues línies de l’ESO que 
s’ubicaran, de forma provi-
sional, dins l’actual edifici de 
l’escola Lola Anglada, amb la 
previsió que, tan aviat com sigui 
possible, es puguin traslladar 
als mòduls que s’instal·laran als 
terrenys de Jumberca destinats 

a equipaments educatius. La 
comunitat educativa espera 
poder fer el canvi abans de Na-
dal. Si no és així, probablement 
s’ajorni el canvi al proper curs. 
Mentre no es rehabiliti l’antiga 
escola, la idea és que l’institut 
pugui aprofitar espais munici-
pals com el pati vell o la biblio-
teca.

per part de les dues administra-
cions per permetre que l’equi-
pament esportiu, fora de l’horari 
lectiu del nou institut, pugui donar 
servei com espai esportiu per a la 
ciutat.
De moment no es coneixen ni 
terminis ni pressupost a nivell ofi-

La iniciativa d’obrir patis d’escoles 
com a espai de lleure en horari no 
lectiu va començar fa unes setmanes 
a l’Escola Ítaca de Llefià, i aquest es-
tiu es farà extensiu a altres barris 
de la ciutat, un cop acabat el curs. 
Fins a vuit patis de Badalona obri-
ran durant els propers dos mesos 
perquè nens i nenes disposin d’un 
espai més de lleure on divertir-se i 

practicar esport. La idea s’ha pre-
sentat en el marc de la campanya 
‘Fes Estiu A Badalona’, el programa 
que recull les diferents activitats que 
estan previstes durant els mesos 
de juliol i agost a Badalona. Tres 
d’aquests espais, els de les escoles 
Folch i Torres, Sant Jordi i Llongue-
ras disposaran de dinamitzadors 
que proposaran jocs i activitats 

per a la canalla. També obriran els de els 
col·legis Ítaca, Josep Carner, Can Barriga, 
la pista poliesportiva Joan XXIII i el pati a 
la cantonada entre Doctor Bassols i el ca-
rrer Rosselló, a Llefià. Des de la regidoria 
d’Educació insisteixen en que no es tracta 
pas d’un casal per deixar els infants, sinó 
que les famílies han d’estar amb ells. Els 
horaris d’obertura oscil·len entre les cinc 
de la tarda i les nou de la nit.

L’Ajuntament continua esperant que la Generalitat aixequi les mesures cautelars

El ‘culebrón’ al poliesportiu de 
Bufalà ja dura més d’un any. Més 
de 450 dies. Més d’un any sense 
aigua calenta ni poder utilitzar les 
dutxes ni les aixetes per beure. Un 
problema que semblava haver-se 
resolt després de Setmana San-
ta, però que continua enquistat. 
L’Ajuntament va acabar de renovar 
totes les instal·lacions i realitzar els 
treballs pertinents a finals del mes 

El poliesportiu de Bufalà, sense aigua 
tres mesos després de la renovació de la caldera

de març i tot semblava a punt. Res 
més lluny de la realitat, tres mesos 
després, la instal·lació continua 
en la mateixa situació. Acabada la 
temporada de les entitats espor-
tives, però amb alguns campus 
d’estiu en marxa, els participants 
no poden fer ús de dutxes ni beure 
aigua en condicions dels lavabos. I 
és que el Departament de Salut no 
ha aixecat encara les mesures cau-

telars que es van adoptar després 
de detectar brots de legionel·la que 
provenien de 2014 i que van deri-
var en un expedient sancionador. 
Fonts de la regidoria d’Esports as-
seguren que es van seguir totes les 
indicacions i que, durant aquests 
tres mesos, el Departament ha con-
tinuat demanant proves negatives 
de legionel·la i documentació, que 
s’ha continuat presentant. “Hem fet 
diverses proves a diversos punts 
de la instal·lació, i totes surten 
a zero, però de moment no ens 
deixen obrir l’aigua”, lamenten. 
“Les entitats veuen que hem fet 
i estem fent tot el que ens dema-
nen i es mostren comprensives”, 
agraeixen des d’Esports. L’Agència 
de Salut Pública de Catalunya, 
responsable de gestionar aquests 
afers, confirma que “l’Ajuntament 
ha treballat en esmenar les defi-
ciències derivades” dels requeri-

Poliesportiu de Bufalà / Bernat López

Arran del cas de legionel·la de 
2014, el Departament de Salut 
va obrir un expedient sanciona-
dor que podia suposar multes de 
fins a 60.000 euros per dues in-
fraccions greus. Fonts d’Esports 
expliquen que, després de tot el 
procés i de fer al·legacions, la 
sanció ha quedat en 6.000 eu-
ros. La Generalitat ha confirmat 

que encara “resta pendent de 
pagament”. El cost de la caldera 
que s’ha instal·lat és de 15.000 
euros, inversió que ja va passar 
pel Ple de novembre i va quedar 
aprovada. També s’han renovat 
altres maquinàries que comple-
menten la caldera i totes les ca-
nonades. La inversió global ha 
estat de prop de 90.000 euros.

ments que es van efectuar. Fonts de 
l’ens apunten que l’Ajuntament va 
sol·licitar l’aixecament de mesures 
cautelars a mitjans de maig, però 
que “mancava la resolució d’alguns 
requeriments, com per exemple, la 
realització de mostrejos per anàli-
sis de legionel·la”. Aquesta mateixa 

cial, un dels motius pels quals la 
Plataforma Institut Lola Anglada 
té clar que cal seguir pressionant. 
“S’ha de continuar treballant, 
queda molt camí i no ens podem 
adormir o això s’allargarà molts 
anys”, avisa el portaveu de la 
PILA, Eduard Giró. 

setmana, indica l’agència, el Con-
sistori ha entrat una nova sol·lici-
tud amb documentació annexa. “El 
Servei Territorial està revisant la 
documentació i, una vegada realit-
zada, es procedirà a fer la inspecció 
de l’aixecament de les mesures 
cautelars”, afirmen.

LA MULTA A PAGAR PEL CAS DE 
LEGIONEL·LA DE 2014: 6.000 EUROS
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Empresa especializada en limpieza de 
escaleras de vecinos y parkings con centros 
de trabajo en Badalona y Barcelona, precisa:

LIMPIADORA

Interesados enviar C.V. al e-mail : info@fercasneteges.cat

Se requiere:
• Experiencia mínima en el   
   sector de limpieza
• Persona dinámica, seria, 
   responsable y con implicación
• Edad preferida de 20 a 45 años

Se ofrece:
• Incorporación inmediata en empresa seria
• Jornada completa con horario 
   intensivo de Lunes a Viernes
• Sueldo fijo más incentivos
• Alta en Seguridad Social

Adjudicada l’obra de reasfaltat dels carrers d’Anselm Clavé i de la Creu

Les llambordes de l’entorn de Pompeu Fabra 
es canviaran per asfalt

Surt a licitació l’oferta per elaborar els estudis i projectes del CAP

Sense fer gaire soroll, l’entorn del 
canal del Gorg comença a ser una 
realitat i les seves promocions 
immobiliàries s’aixequen a poc 
a poc. Els nous veïns que arriba-
ran els propers anys necessitaran 
alguns serveis tan bàsics com la 
sanitat, i per això la Generalitat 
també ha posat fil a l’agulla.

Primer pas cap al futur ambulatori 
del canal del Gorg

Fa pocs dies, el govern català va 
treure a licitació, a través de la 
plataforma Infraestrutures, les pri-
meres passes perquè el CAP del 
Gorg, a la zona del canal, sigui 
una realitat. Es tracta d’un pack 
que inclou l’assistència tècnica 
per a la redacció dels projectes i la 
direcció de les futures obres. Això 

inclou qüestions cabdals com ara 
el projecte bàsic; els estudis de 
seguretat, salut, geotècnic; els 
requeriments per als atorgaments 
de les llicències i la redacció del 
projecte executiu, entre d’altres.
El contracte està valorat en uns 
230.000 euros, dividits en uns 
156.000 per a la redacció de pro-

Foto d’arxiu

jectes i estudis, i uns 67.000 per 
a la direcció de les obres. Les 
empreses interessades poden 
presentar les seves ofertes fins al 
mes de setembre. L’adjudicació 
definitiva podria tenir lloc a finals 
d’any. A partir d’aquell moment, 
el concessionari disposarà de sis 
mesos per a redactar els projectes 
i elaborar els estudis pertinents.
Recordem que la planificació de 
tota la part nova del barri del Gorg 
inclou la incorporació d’equipa-
ments. De fet, abans d’iniciar el 
procés participatiu perquè els veï-
nes poguessin decidir el destí d’al-
guns espais buits, ja hi havia uns 
13.500 metres quadrats reservats 
per equipaments sanitaris i educa-
tius, bona part dels quals seran per 
a edificar el nou ambulatori.

La seu de l’Escola de Natura An-
geleta Ferrer, la Masia de Can 
Miravitges, serà reformada els 
propers mesos. Les obres que 
es faran aquest estiu a la capella 
de la Can Miravitges preveuen la 
millora de la instal·lació elèctrica, 
la supressió de les barreres ar-
quitectòniques, la rehabilitació de 
l’espai interior i dotar-lo de mobi-
liari i amb equip de so i vídeo. La 
durada dels treballs és de 3 mesos 
i tenen un pressupost de 90.000 
euros.

Reformes 
a la capella 
de Can 
Miravitges

Foto: Museu de Badalona

Les llambordes dels carrers que 
envolten la plaça Pompeu Fabra 
passaran a la història durant els 
propers mesos. Territori ha adjudi-
cat les obres per reasfaltar els ca-
rrers d’Anselm Clavé i de la Creu, 
dues vies que suporten un nivell de 
trànsit molt alt, i a on aquest tipus 
de sòl dificulta la circulació. El pro-
jecte contempla la substitució dels 
paviments de llamborda granítica 
per aglomerat asfàltic de color 
vermellós. Es farà un tractament 

diferenciat en les franges que la 
travessen, amb itineraris peatonals, 
per mantenir els criteris del projec-
te original de la plaça. Aquestes ac-
tuacions tenen una durada prevista 
de dos mesos, un pressupost de 
211.000 euros i és finançada per la 
Generalitat de Catalunya.  Diferents 
sectors de la ciutat han celebrat el 
canvi, que facilitarà el pas del tràn-
sit rodat, dins del qual hi ha moltes 
línies d’autobús. No obstant, des de 
la Plataforma per la Promoció del Carrer de la Creu

Transport Públic avisa que el nou 
sòl permetrà circular més ràpid, i 
que caldria instal·lar elements de 
reducció per evitar els excessos 
de velocitat. Al marge, l’entitat 
recorda que aquest seria un bon 
moment per instal·lar senyalitza-
cions i elements de seguretat per al 
futur carril bici, de la ciutat, el tram 
central del qual passarà per Pom-
peu Fabra. En aquest punt concret, 
vehicles i bicicletes compartiran el 
carril de zona de 30 km/h. 
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La baralla va acabar derivant en desperfectes a la caserna

Un altre episodi d’incidents ha 
afectat aquest dimarts al vespre 
la comissaria de Sant Roc, a la 
plaça Camaron de la Isla, que ha 

Nou atac contra la comissaria de 
Sant Roc arran d’una baralla al carrer

acabat patint alguns desperfectes. 
Segons fonts policials, s’ha pro-
duït una baralla a l’exterior de la 
caserna que ha acabat afectant la 

les xarxes socials. Els dos agents 
que s’hi trobaven a l’interior no 
han patit cap lesió. 
“Els agents, per protocol, no 
poden deixar la caserna buida”, 
apunten fonts municipals, tot ar-
gumentant perquè els efectius no 
han sortit a controlar els disturbis. 
Segons el govern, han demanat 
que hi anés una patrulla i que “han 
arribat Guàrdia Urbana i Mossos 
d’Esquadra de seguida”. Mentres-
tant, però, “algunes persones han 
donat cops” al mòdul, veient que 
els policies no sortien.
Encara no hi ha cap informe oficial 
sobre els danys, que no semblen 
“massa greus ni amb desperfec-
tes”, assegura el govern. Des del 
sindicat policial han insistit en 
que es tracta d’una instal·lació 
“inútil i sense mesures de segu-
retat”, i que cal tancar-la de forma 
“immediata”.

Ensurt aquest dimecres al 
vespre al carrer Coll i Pujol, 
on els veïns han vist en plena 
via pública i a la llum del dia 
un atac amb arma blanca a un 
home que ha acabat resultant 
ferit, com es pot veure a la 
imatge. Segons fonts veïnals, 
diversos homes s’han baixat 
d’un vehicle amb objectes 
contundents i han assaltat la 
víctima sense creuar paraules. 
Aquestes fonts asseguren que 
els agressors portaven una 
destral, un tornavís i un ga-
nivet. Els Mossos han confir-
mat l’agressió i la denúncia de 
l’afectat, però no han concretat 
el nombre d’atacants ni les ar-
mes emprades, més enllà de 
confirmar que es tractava d’ar-
mes blanques. Els agressors 
van fugir en cotxe després de 
l’assalt. 

Atac amb 
armes 
blanques al 
carrer

Foto: SFP

Un dels radars de la C-31 redueix el límit

Va començar a saltar la notícia a 
les xarxes socials i amb el pas de 
les hores es va anar confirmant. 
El darrer tram de C-31 en direcció 
Maresme que toca Badalona, abans 
d’entrar a Montgat, ha passat a ser 
de limitació a 80 km/h. Fins ara, 

De 120 a 80 km/h, el pas previ 
al radar per tram a Badalona

des de l’alçada de Riera Canyadó, 
la velocitat màxima era de 120 
km/h. El canvi, que es va produir 
de dilluns a dimarts, ha agafat per 
sorpresa a molts conductors que 
usen aquesta via habitualment. I 
és que en aquest darrer tram hi ha 

un dels tres radars que controlen 
el trànsit de la C-31 al seu pas per 
Badalona. Un aparell que fins ara 
permetia circular a 120, però que 
ara es dispara si es superen els 80. 
I això ha derivat en un bon grapat 
de fotografies aquests dies. Fonts 
de Territori han confirmat la modi-
ficació i apunten que es tracta del 
pas previ per a acabar instal·lant un 
radar per tram a la C-31 dins del 
terme municipal, com ja va avançar 
el Diari de Badalona fa mesos. Des 
del Servei de Trànsit han preferit 
no facilitar dades sobre el nombre 
d’infraccions que el radar ha san-
cionat arran del canvi per poder 
constatar un augment real de les 
mateixes. Tampoc han esclarit si 
el radar es troba en prova aquests 
dies o si ja multa a aquells cotxes 
que superen els 80 km/h.

Radar de la C-31 que ara pertany a un tram de 80 km/h

Can Ruti es queda 
sense serveis bàsics 
durant una hora

L’Hospital Germans Trias i Pujol 
es va quedar a les fosques aquest 
dilluns a la nit. El centre sanitari de 
referència del Barcelonès Nord va 
patir un tall de llum passades les 
nou de la nit, que també va per-
judicar al servei d’aigua. Fonts de 
l’hospital han afirmat, però, que “la 
ràpida resposta dels generadors va 
comportar que no hi hagués cap 
afectació assistencial”.

instal·lació. “Un grup de violent ha 
forçat la porta d’entrada i ha causat 
desperfectes”, ha explicat el Sin-
dicat de Funcionaris de Policia a 

Una hora després de l’inici dels inci-
dents, tots els serveis es van poder 
restablir i van tornar a la normalitat 
sense cap altra anomalia. Dimarts 
al matí, l’hospital va funcionar amb 
“total normalitat”. Des del centre 
s’estudien ara les causes que poden 
haver provocat l’aturada. El PSC de 
Badalona, per la seva, ha interpel·lat 
al conseller de Salut, Antoni Comín, 
per demanar explicacions.

L’hospital, a les fosques
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El Referèndum torna a centrar 
l’atenció del Ple i de la plaça de la Vila
Es va aprovar una moció del PSC, PP inclòs, que reconeix la plurinacionalitat de l’Estat

Concentració a la plaça de la Vila

Foto d’arxiu

Més d’una desenea establiments i restau-
rants participen d’aquest certamen gas-
tronòmic, que s’allargarà des d’aquest di-
vendres fins al diumenge. Fideuà, pintxos, 
pizza o mojitos seran alguns dels tastets 
que es podran trobar, a 1,75 euros cada 
tapa i a un euro les begudes. 
Diferents actuacions en directe amenitza-
ran a la platja de Pescadors aquesta fira 
gastronòmica.

Les tapes i tastets tornen a la platja de Ba-
dalona amb la fira gastronòmica “Tapes a 
la Platja”. La iniciativa agafa el relleu del 
‘Tapes and mignight bath’ que s’ha cele-
brat els darrers anys i està impulsada per 
l’associació Badalona Turisme Viu, una 
entitat sense ànim de lucre formada per 
joves de la ciutat i gent de Badalona que 
volen potenciar Badalona com a reclam 
turístic.

Cap de setmana de tapes a 
la platja dels Pescadors

“Democràcia”, en lletres majúscules i blan-
ques, es llegia aquest dimarts a la plaça de 
la Vila, on el procés sobiranista català i el 
referèndum han tornat a ser el centre d’aten-
ció. No de forma casual, sinó perquè, a la 
Casa de la Vila, Partit Popular i Ciutadans 
presentaven una moció per demanar que 
l’Ajuntament no col·labori amb la votació de 
l’1 d’octubre, si finalment s’acaba produint.

Per contrarrestar la proposta, el Pacte Lo-
cal pel Referèndum va convocar una con-
centracio que va aplegar al voltant d’un 
centenar de persones que volien mostrar el 
seu suport a que Badalona formi part del 
procés per votar el futur de Catalunya. Re-
presentants polítics i d’entitats , així com 
regidors de Santa Coloma i Sant Adrià, 
s’hi van donar citar. A la sala de plens, la 

moció del PP i Ciutadans no va comptar 
amb el suport del PSC i va ser rebutjada. 
De fet, els socialistes van presentar el seu 
propi text com a resposta, menys contun-
dent amb el referèndum, que sí va ser votat 
pels ‘populars’ i sí va prosperar, malgrat la 
contrària del govern. La moció socialista, 
contra el calendari independentista i per 
cercar un acord per reformar la Constitu-
ció, inclou qüestions com ara “protegir el 
funcionariat perque no hagi de col·laborar 
amb cap iniciativa que no tingui cobertura 

legal”. També insta a que la Generalitat, en 
cas de desenvolupar-se l’1 d’octubre, de-
mani la col·laboració de l’Ajuntament “de 
forma oficial i per escrit”, i sol·licita que el 
secretari municipal elabori un informe so-
bre la participació de l’Ajuntament. Un altre 
dels elements destacats és que la moció 
accepta la plurinacionalitat de l’Estat, quel-
com que ha aixecat força polèmica, atès el 
sentit del vot del PP, que els dies posteriors 
ha negat que reconegui l’esmentada pluri-
nacionalitat.

Menjar i actuacions de divendres a diumenge
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La gala benèfica se celebrarà al Teatre Zorrilla

L’Associació de Veïns del Turó 
d’en Caritg i l’Associació de Co-
merciants de La Salut Alta-Pau 
Piferrer aconsegueixen per tercer 
any reunir a diversos artistes de 
la música, escoles de dansa i 
entitats culturals per una causa 
solidària, recaptar fons per a les 
malalties minoritàries pedriàti-
ques. Aquesta gala tindrà cita el 
pròxim dijous 6 de juliol, a les 
21 hores al Teatre Zorrilla, i con-
centrarà diferents estils musicals 
interpretats per Karol Luque, Ma-
ría Muñoz, el badaloní Manuel 
Fernández; els grups Vis a Vis, 
el Duet Mar i Cel, el Último Tri-
buto, Naranjo Tour i, també l’es-
cola Badaball i l’entitat Tacón del 
Duende. Les entrades, que es po-
den adquirir a dos establiments: 
Bytegraf i Barbería Xavi, tenen un 
preu solidari de 10 euros, que 
es destinaran íntegrament per a 

Artistes s’uneixen 
per les malalties minoritàries

la investigació de les malalties 
minoritàries pedriàtiques, que 
duu a terme la Fundació Institut 
d’Investigació en Ciències de la 

Salut de l’Hospital Germans Trias 
i Pujol. Recordar que en la gala 
benèfica del passat any es van re-
captar més de 1.190 euros.

Aquest dissabte, 1 de juliol, 
la plaça Trafalgar tornarà a ser 
per dissetè any l’escenari del 
Fòrum TIC Social de Badalona, 
amb una nova edició dels ‘Ves-
pres digitals’, que consisteixen 
en xerrades, activitats, tallers 
i representacions i diferents 
projectes, alternatives i expe-
riències relacionades amb les 
noves tecnologies i el seu ves-
sant social. Enguany, a partir 
de les 19.30 hores, es presen-
tarà el #MapaSanitat, un mapa 
web amb informació sobre les 
retallades a la sanitat públi-
ca i les lluites veïnals. També 
tindrà cabuda la divulgació 
tècniques i comunitàries, com 
així una xerrada sobre el des-
plegament de la fibra òptica de 
comuns (20h) i com participar 
en la xarxa de telecomunica-
cions mancomunada Guifinet, 

realitzada per Roger Baig. Tot 
seguit, a les 21h, es podrà 
veure en acció una impressió 
en 3D i, a la vegada, conèixer 
el seu funcionament, a càrrec 
del badaloní Joan Bitlloch. El 
documental ‘Tots els governs 
menteixen, que es projectarà en 
una pantalla gegant i desenvo-
luparà el dret a una informació 
lliurè, tancarà la jornada a les 
21.30h. A més, en el transcurs 
del fòrum es podrà aprendre i 
experimentar amb projectes 
amb programari lliure i hard-
ware lliure i veure l’exposició 
de retroinformàtica i d’antics 
ordinadors MSX amb presen-
tació de novetats i revistes, i 
fins i tot emprar-los i jugar amb 
ells. També es realitzarà una 
recollida d’ordinadors per a la 
reutilització i reciclatge per a 
projectes socials.

Nova edició del 
Fòrum TIC Social a 
la plaça Trafalgar

Foto: Toni Aguilar

De la mà de l’ONG Pallassos Sense Fronteres

Joves del Centre d’Integració So-
cial de l’Associació de la Paràlisi 
Cerebral (ASPACE) de Badalona, 
juntament amb els seus familiars i 
amistats, van gaudir aquest dime-
cres, 28 de juny, de l’espectacle de 
circ Nas Arrelat.
Una obra, en el marc del programa 
‘Correos reparteix somriures’, que 
durant una hora s’ha convertit en 
un escenari de jocs de màgia, hu-
mor i entreteniment de la mà dels 
pallassos Moi, Maus, Denguito i 
Rafa Panettone.
El programa ‘Correos reparteix 
somriures’, que l’empresa de 
transports Correos organitza per 
dinovè any consecutiu, promou 
els mètodes de l’anomenada riso-
teràpia i els seus efectes benèfics 
per millorar la qualitat de vida dels 
nens i nenes hospitalitzats o sot-

Correos reparteix somriures a joves 
de l’Associació de la Paràlisi Cerebral

mesos a tractaments de llarga du-
rada, així com la d’altres col·lectius 
que, en situació de discapacitat o 

manca de llibertat, necessiten el 
reforç psicològic del riure i el bon 
humor.

A més, la festa d’aquest dimecres 
ha estat la novena de les 20 previs-
tes durant l’edició d’aquest 2017 

Foto: Correos

que es durà a terme a diversos 
hospitals, centres penitenciaris i 
d’educació especial d’arreu d’Es-
panya.
 
Més de 51.255 beneficiaris
Des de l’inici d’aquest programa, 
que data l’any 1999, s’han celebrat 
596 festes on han assistit al voltant 
de 51.255 beneficiaris. S’han im-
partit 160 tallers de formació, dels 
què s’han beneficiat uns 2.722 vo-
luntaris i, al llarg d’aquests anys, 
milers d’escolars de diferents 
centres educatius han intercanviat 
cartes amb els infants ingressats 
als hospitals. En la present edi-
ció, Correos i Pallassos Sense 
Fronteres intensificaran la tònica 
d’incrementar les intervencions 
en els centres d’educació especial, 
penitenciaris o d’acolliment.
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Abandonats i desemparats
Us imagineu més de 450 dies sense poder anar al la-
vabo, beure aigua o dutxar-se després d’una activitat 
física dins d’una instal·lació municipal a Badalona? 
Això és el que porten patint els usuaris de l’únic po-
liesportiu que hi ha en el segon barri més poblat 
de Badalona, Bufalà. Recordem que aquests darrers 
dies la temperatura no hi ajuda gaire. Ens trobem 
en el penúltim capítol d’aquest serial que està en 
mans del Departament de Salut de la Generalitat, 
després que aquesta darrera setmana el Consistori 
hagués entrat tota la documentació perquè es pugui 

fer l’aixecament de les mesures cautelars. Sí, ha estat un 
procés llarg i complexe però no ha rebut l’empenta ni el 
suport necessari per accelerar-ho. Per falta de mitjans, 
coneixements o de gestió la regidoria d’esports no ha 
estat a l’alçada. No han sabut transmetre la importància 
d’una instal·lació a altres departaments de l’ajuntament, 
com per exemple alcaldia. Tampoc han donat alternatives 
d’on poden anar a fer esport, perquè realment Badalona 
arrossega un bon dèficit de poliesportius. Tenim un clar 
exemple amb el Futsal Iris, que ha tingut que suspendre 
el seu campus perquè no ha trobat o no li han facilitat 

EDITORIAL

cap pavelló disponible. Però el que realment ha estat 
decepcionant, ha estat la falta d’empatia i solidaritat 
que s’ha trobat l’ABB Bufalà per part de l’associació de 
Badalona Bàsquet Base, que en cap moment han alçat 
la veu a mode de pressió cap el consistori. Quin mi-
llor escenari que aprofitar la visita aquesta setmana del 
president de la Federació Catalana de Bàsquet, Joan 
Fa. Doncs tampoc. Lamentablement l’ABB no és la 
Penya i el motiu per defensar-lo per part de l’associa-
ció no era l’econòmic. Sinó, possiblement, la caldera 
de Bufalà hagués quedat en una anècdota.

Què venen les piscines!

Ja ha arribat l’estiu, i amb ell la calor. I es 
clar, les piscines portàtils surten com a bo-
lets a la tardor. Els últims dies s’ha tornat 
viral la foto d’un nen a un balcó amb una 
piscina feta “in situ” sobre el propi balcó. 
Terror! Estic segur que més d’un tècnic o 
constructor s’ha quedat blanc al veure-ho. 
L’altre dia, sense anar més lluny, en una 
visita d’obra a Santa Coloma de Gramenet 
vaig veure 3 piscines a cobertes d’edificis o 

terrasses en un radi de 20m. No vull saber 
la quantitat d’edificis que tenim a les ciutats 
amb piscines portàtils.
Ara us explicaré el perquè de tanta histèria. 
I és que malauradament sé de casos que 
les terrasses no han aguantat més i s’han 
ensorrat, sense morts, però amb uns danys 
increïbles a l’edifici.
L’estructura d’un edifici està construïda en 
base a un càlcul, i aquest en referència a 
una normativa determinada. L’estructura, 
com és lògic, es construeix a mínims, és 
a dir, si he de preveure un pes de 7Kg no 
la construiré pensant que potser algun dia 
es posaran 9Kg. Un edifici nou, construït 
segons el CTE (codi tècnic de l’edificació) 
a la província de Barcelona està pensat per 
una altura d’ sobrecàrrega d’ús de 140Kg/

m2 (ús de la coberta i possibilitat de neu). 
Els edificis anteriors al CTE, és a dir, amb 
més de deu anys d’antiguitat, la seva sobre-
càrrega estimada era de 150Kg/m2 segons 
la NBE-88 i la MV-101/1962 “Acciones en 
la Edificación”. Si això ho traspassem a pes 
de l’aigua (Densistat: 1.000Kg/m³) d’una 
piscina portàtil vol dir que l’estructura està 
pensada per a suportar entre 14 i 15cm 
d’altura d’aigua de la piscina. Tot això sense 
comptar el pes d’una persona, de l’estruc-
tura de la piscina o de vés tu a saber què...
I perquè aguanten les terrasses? Doncs per-
què la normativa és previsora i ens coneix. 
Sap que si ens dona un dit, li agafarem el 
braç sencer. Al càlcul les sobrecàrregues 
es majoren, això vol dir que s’augmenta la 
previsió de pes, i les característiques dels 

materials es minoren, això vol dir que dis-
minueix la previsió de resistència del ma-
terial. Però no ens tornem bojos, no vol dir 
que poguem omplir-la gaire més.
Però no tot és tant bonic. Les estructures 
amb el pas del temps perden característi-
ques, sobretot si no es fa gaire manteni-
ment. Penseu que hi ha bigues de ciment 
aluminós, bigues de ceràmica armada, 
bigues de fusta o de perfils d’acer, que es 
troben oxidades, corroïdes, esquerdades o 
amb atacs de xilòfags o carcoma. Això vol 
dir que les seves característiques originals 
han perdut molt, sobretot totes aquelles 
que tenen incidència de filtracions d’aigua i 
que precisament son aquelles situades sota 
cobertes que és on ens agrada instal·lar les 
piscines...

Oriol Aguilera 
Arquitecte tècnic i enginyer
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Un estiu segur a la platja
PRO-ACTIVA us oferim: 
1- Abans de baixar a la platja, és important 
saber quina és la bandera que oneja. (Verda, 
bany segur. Groga, bany extremant la precau-
ció. Vermella, prohibició del bany). Aquesta 
informació la podem trobar als perfils de xar-
xes socials de l’Ajuntament o be, al web.
2- Sempre que sigui possible, visitar la platja 
dins l’horari on hi ha el servei de salvament i 
socorrisme. A Badalona, el servei és diari de 
10:00 a 19:00 hores. 
3- Tenir identificats els espais d’atenció sani-
tària i les cadires de vigilància dels socorristes 
ja que, en cas de necessitat, el temps de reac-
ció serà menor. 
4- 30 minuts abans de l’exposició al sol, po-
sar-te crema a les zones exposades. Repetir 
aquesta acció sempre que sigui necessari. 
5- Mai venir a la platja sense haver esmorzat 
o dinat. 

6- Veure abundant aigua per evitar la deshi-
dratació. 
7- Si prens medicació per la pressió arterial 
i freqüentes sovint la platja, cal consultar al 
metge per revisar les dosis si s’escau. 
8- Evitar les hores de major incidència solar. 
Entre les 12 i les 17 hores. Si esteu a la platja 
en aquestes hores, cal que us protegiu a l’om-
bra d’una ombrel·la. 
9- Fes servir una gorra o barret per minimitzar 
la incidència del sol al teu cap. 
10- Porta sempre una peça de fruita per men-
jar (préssec, meló o síndria). 
11- Evita veure begudes alcohòliques i sem-
pre, evita el consum de drogues. 
12- Després d’un menjar copiós, evitar entrar 
a l’aigua durant el procés digestiu. Si no es 
pot evitar, cal entrar a l’aigua molt lentament 
deixant que el cos s’acostumi a la temperatura 
de l’aigua. 

13- Respectar les normatives dels usos de la 
platja i fer cas a les recomanacions del servei 
de salvament i socorrisme. 

Durant el bany, cal fer-ho sempre dins la zona 
de bany limitada per les boies grogues (200 
metres) i evitar nedar dins els canals d’embar-
cacions degudament senyalitzats. 
Si practiques esports nàutics, cal que revisis 
les previsions meteorològiques el dia abans i 
sempre que sigui un esport individual, avisar 
a algú del que farem. 

És important saber quina ruta realitzaràs i 
sempre has de fixar-te en punts de referència 
que trobaràs a la costa per evitar perdre’t. 
Davant de qualsevol emergència cal conèixer 
el telèfon d’emergències per activar als equips 
de rescat. Sempre que et trobis en una emer-
gència, truca al 112.

Oriol Canals
Coordinador de Proactiva

Les platges son un espai públic d’oci comú i 
és per això que s’ha de tenir en compte cer-
tes consideracions que ens ajudaran a gau-
dir d’elles amb major seguretat i respectar la 
convivència amb la resta de persones amb les 
que a vegades, sense adonar-nos, hi interac-
tuem.  
A la platja no només hi anem a gaudir d’un 
bany i del sol, també és un espai ideal per la 
pràctica d’esports. 
Sigui el que sigui el que fem, és impor-
tant tenir clars aquests consells que des de 
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NOVA CLÍNICA, NOVES INSTAL·LACIONS

Partit oficial de la Penya el 19 de setembre
El Divina Joventut va anunciar que havia 
aconseguit jugar el curs vinent la com-
petició europea de la Champions League. 
Però el què no tenia controlat és que no 
anava directament a la fase de grups que 
comença el 10 d’octubre en quatre grups 
de vuit equips cadascun sinó que ha de 
jugar tres eliminatòries prèvies. Això fa 
que tot i que els aficionats pensaven que 
tindrien set partits assegurats durant la 
temporada entre setmana per veure en ac-

ció l’equip i sobretot els joves, ara mateix 
això no està garantit. Els rivals d’aquestes 
tres eliminatòries no són equips de primer 
nivell europeu però sí que tenen dificultat 
màxima guanyar a domicili. A més, el fet 
de jugar-se la primera eliminatòria el 19 de 
setembre obliga a planificar la pretempora-
da pensant en arribar a aquesta data en bon 
nivell físic i tècnic com a equip. A mitjans 
de setembre doncs l’afició viurà ja el debut 
de la Penya al Palau Olímpic.

Xavi Ballesteros
Periodista especialitzat en bàsquet

BADALONA ÉS BÀSQUET

TALLER: Guixeres, 52  Badalona 
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La prèvia de la competició comença el 19 de setembre i la fase regular el 10 d’octubre
Al Divina Seguros Joventut no li 
serà tan fàcil gaudir al cent per 
cent de la Basketball Champions 
League. El club verd-i-negre haurà 
de superar tres rondes de classifi-
cació per participar en la fase re-
gular de la competició. La FIBA ha 
fet oficials els equips assignats en 
cada ronda i a la Penya li toca fer 
el camí més llarg. El 19 de setem-
bre comença la primera elimina-
tòria i abans del 10 d’octubre, data 

La Penya haurà de disputar tres eliminatòries per 
classificar-se per la fase final de la Champions

d’inici de la fase regular, el Divina 
haurà de jugar dos encreuaments 
més, sempre que superi el primer. 
A excepció del Ludwigsburg ale-
many i de l’Avtodor Satarov rus, 
la resta de rivals d’aquesta ronda 
inicial són de lligues menys com-
petitives (Àustria, Bèlgica, Bòsnia, 
Bulgària, Geòrgia, Xipre, Estònia, 
Macedònia, Lituània, Kosovo, 
Portugal, Suècia i Països Baixos). 
En la segona ronda hi ha clubs del 

mateix perfil, però en la tercera 
s’hi troben l’Estudiantes, el Nan-
terre, el Karsiyaka o el Bonn. Dels 
32 equips de la prèvia, només vuit 
es classifiquen per la temporada 
regular de la Champions League.

L’Arenys serà el vinculat
L’Arenys Bàsquet serà el vincu-
lat de la Penya a la Lliga EBA i 
comptarà amb Pol Molins, Pep 
Busquets i Alejandro Galán. L’inici de temporada serà vibrant / FIBA

Jordi Martí preveu un estiu llarg i valora 
el dret de tempteig: “No perdrem la calma”
L’augment de la fiscalitat encareix el cost dels jugadors en el seu segon any a l’ACB

La llista de jugadors subjectes al 
dret de tempteig s’ha fet oficial 
aquesta setmana i la Penya hi ha 
inscrit a quatre jugadors. El club 
verd-i-negre es guarda el dret 
d’igualar ofertes per Albert Sàbat, 
Luka Bogdanovic, Tomasz Gielo 
i Jerome Jordan. Ara s’obre un 
termini de dotze dies on la resta 
d’equips poden presentar propos-
tes per fitxar aquests jugadors i, 
en tot cas, el Divina disposaria 
d’un marge de cinc dies més per 
igualar-les. “Hem situat aquests 
quatre jugadors amb la intenció de 
tenir una mica de continuïtat. Quan 
arribes a aquest punt és perquè no 
s’ha pogut arribar a un acord pre-
vi o perquè encara no tens clares 
quines possibilitats econòmiques 

tens amb cadascun”, comen-
ta Jordi Martí, director esportiu 
de la Penya. Sens dubte, el cas 
que en les últimes hores ha estat 
més protagonista és el d’Albert 
Sàbat. A Galícia es dona per fet 
que l’Obradoiro ha contactat amb 
el base de Llagostera amb una 
proposta per dues temporades. 
“Oficialment han de presentar 
una oferta a l’ACB. De moment 
no ho han fet”, expressava Martí 
el passat dijous. La Penya, que 
comptarà aproximadament amb 
el mateix pressupost de plantilla 
que el curs anterior, vol retenir a 
una base important de peces, però 
algunes d’elles, com Jerome Jor-
dan, s’han revaloritzat molt a Eu-
ropa. “És complicat mantenir-los. 

Si apostem per jugadors d’aquest 
estil vol dir que també hem 
d’apostar per més joves perquè 
compensin la balança econòmica. 
A més, en el segon any de jugar 
aquí augmenta la fiscalitat que has 
de pagar. Encara que el jugador 
cobri el mateix, al club li costa 
més”, relata Jordi Martí. Segons 
el director esportiu verd-i-negre, 
“s’ha de deixar passar el temps  
i ser hàbil per veure quan es pot 
encaixar una peça”. Martí preveu 
“un estiu llarg” i deixa clara la for-
ma amb la qual actuarà la Penya. 
“És una època per ser intel·ligent i 
jugar al gat i al gos. Si l’Obradoiro 
té interès, farà oferta. No ens tor-
narem bojos. S’ha de tenir calma”, 
assegura el responsable tècnic.L’Obradoiro vol a Sàbat / D.Grau

El femení de la Penya torna a la 
Copa Catalunya dotze anys després
Des del curs 2004-2005 que el Divina no disputava la màxima categoria catalana

El Divina torna a tenir bàsquet femení de màxim nivell / B.López

“Volem apostar pel bàsquet femení”. Aquesta 
va ser una de les declaracions d’intencions 
que Juanan Morales va projectar quan va 
iniciar el seu mandat com a president de 
la Penya. De les paraules s’han passat als 
fets, ja que el club ha treballat per obtenir 
una plaça per la Copa Catalunya, màxima 
categoria del bàsquet femení català. Després 
de completar un bon any a Segona, quedant 
en cinquè lloc, Raúl Lorenzo tenia tancat un 
equip pensat per ascendir a Primera, però 
l’acceptació del Divina a Copa va trastocar 
els plans. “S’han donat algunes renúncies i 
el club ha estat atent per demanar plaça”, de-
talla l’entrenador verd-i-negre. En l’etapa del 

BBC, el Divina havia jugat a Primera quan 
la Copa femenina encara no existia. El club, 
però, no disputava la màxima categoria cata-
lana des de feia 12 anys (2004-2005). Des-
prés que Penya i BBC tornessin a unir els 
seus camins la temporada 2012-2013, ara 
s’obre un nou escenari que ha de convertir 
Badalona en una nova plaça clàssica de la 
Copa Catalunya femenina.
 
De buscar l’ascens a mantenir-se
La idea del Divina Seguros Joventut és lluitar 
per “consolidar l’equip en la categoria”. Si se 
sortia a Segona Catalana, “l’objectiu hauria 
estat l’ascens”, però ara caldrà centrar-se en 

la “permanència”. Raúl Lorenzo s’ha hagut 
de moure ràpidament per confeccionar un 
nou equip competitiu. De fet, la setmana 
passada va dirigir entrenaments amb més 
de 20 jugadores per anar confeccionant el 
nou planter. De les jugadores pensades per 

competir a Segona només es quedaran Clara 
Espinosa i Eva Garcia i també hi haurà algu-
na júnior que farà el salt. “M’ha sabut molt 
greu, perquè algunes noies havien desesti-
mat marxar a clubs de Primera, però sortir a 
Copa ens ha obligat a moure moltes coses”, 
reconeix Lorenzo. La pròxima temporada, 
doncs, la Penya iniciarà un projecte enfocat 
cap al mitjà termini. “Tornem a ser un equip 
nou i necessitarem treballar molt. El vesti-
dor haurà de tenir clar tot el procés que cal 
seguir i no perdre la calma si es comencen 
a sumar derrotes”, adverteix l’entrenador del 
Divina Segons. Per  Lorenzo, la millor notí-
cia de competir a Copa és el salt de qualitat 
que experimentarà el planter. “Hi ha molta 
qualitat. Inclús arribaria a dir que tenim al-
guna noia amb capacitat per arribar a Lliga 
Femenina 2. Les júniors i les cadets inte-
ressants podran entrenar amb el sènior per 
millorar i generar identitat. A mitjà termini la 
majoria de la plantilla ha de sorgir de la base 
i ha de ser de Badalona”, sentència el tècnic. 

“Al planter hi ha 
molta qualitat. Inclús 
puc dir que hi ha 
alguna noia amb 
talent per arribar a la 
Lliga Femenina 2. A 
mitjà termini, la gran 
majoria de la plantilla 
procedirà de la base”
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Tot i que no és oficial, Toni Hernández seria el nou secretari tècnic

A manca de la confirmació ofi-
cial del CF Badalona, Toni Her-
nández serà el secretari tècnic 
del primer equip escapulat la 
pròxima temporada. Bon co-
neixedor del mercat de la se-
gona divisió B, Hernández va 
treballar el curs passat al CE 
Sabadell i abans ho havia fet 
en el desaparegut Huracán de 

El club demana calma i paciència 
amb els fitxatges

València. Si es confirma el que 
és un secret a veus, s’encarre-
garà de construir, braç a braç 
amb Manolo González, la plan-
tilla del Badalona 2017/18. 
El tècnic gallec, per la seva 
banda, ni confirma ni desmen-
teix l’arribada d’un secretari 
tècnic. En tot cas, la seva sinto-
nia amb Hernández és bona. La 

figura d’un secretari tècnic feia 
falta en l’estructura del primer 
equip escapulat. En les últimes 
temporades, el Badalona havia 
comptat amb l’ajuda de José 
Ramon Preciado a l’hora de 
confeccionar la plantilla, però 
enguany és impossible la seva 
col·laboració.
Quant a les altes i les baixes, 

Fran Grima: 
“M’ha costat deixar el Badalona”

Pere Solé també diu adéu

El capità assegura que va tenir dubtes abans d’acceptar l’oferta del Mallorca

Després de quatre temporades, 
i amb més de cent partits ves-
tint la samarreta escapulada, 
Fran Grima deixa el CF Bada-
lona. El capità marxa al Real 
Mallorca, un equip gran de la 
segona B, que acaba de baixar 
de segona, que li ofereix dues 
temporades de contracte i unes 
condicions que no pot igua-
lar el Badalona. Amb 30 anys, 
Grima no podia deixar passar 
l’oportunitat. Per això, tot i que 
va acabar el curs 2016/17 sen-
tenciant que se sent en deute 
amb l’afició badalonista per 
no haver jugat el play-off, ha 
decidit fer les maletes. No serà 
la primera vegada que el lateral 
juga en un equip mallorquí, ja 
que la temporada 2008/09 va 
vestir la samarreta de l’Atlètic 
Balears.

Amb un concís comunicat 
a les xarxes socials, el que 
ha estat delegat del primer 
equip del CF Badalona du-
rant les últimes cinc tempo-
rades, Pere Solé, va anunciar 
aquesta setmana que el club 

Fran Grima, l’únic jugador que 
havia jugat com a local a l’es-
tadi de l’Avinguda de Navarra 
que continuava a la plantilla 
del CF Badalona, ha participat 
en quasi tots els partits de lliga 
amb Manolo González a la ban-
queta. “Només puc tenir bones 
paraules sobre ell”, assegura el 
tècnic gallec a aquest diari. “Ha 
rebut una oferta d’un gran club, 
molt superior al que li podem 
pagar aquí, és normal que l’ac-
cepti”, afegeix. El jugador, per 
la seva banda, explica que “a 
més de l’oferta econòmica, que 
és molt bona, i de la magnitud 
del club on vaig, l’objectiu serà 
l’ascens”. La presència de Vi-
cente Moreno en la banqueta 
mallorquinista i, sobretot, de 
Javi Recio a la secretaria tèc-
nica, han estat determinants 

de moment només es coneix el 
destí de tres jugadors que l’any 
passat van vestir de blau esca-
pulat. Si la setmana passada 
parlàvem d’Iván Guzmán, nou 
jugador de l’Olot, en els últims 
dies s’ha sabut que Fran Grima 
fitxarà pel Mallorca i que Musa 
ho farà pel Lleida. En el cas del 
jugador cedit pel Nàstic, però, 

el Badalona ja havia anunciat 
que no comptava amb ell. La 
consigna des del club és que 
cal anar amb paciència i amb 
calma, com ha passat les últi-
mes temporades. Són dies de 
trucades, d’ofertes i contrao-
fertes, d’esperar la decisió dels 
jugadors i la intervenció dels 
intermediaris. 

Del 30/06 al 06/07/2017Núm. 577

li havia comunicat que prescin-
dia dels seus serveis. Solé ha 
estat vinculat a l’entitat escapu-
lada els últims 15 anys: a més 
dels cinc en el primer equip, 
nou com a delegat del juvenil i 
un administrant el futbol base.

per a l’oferta que ha rebut Fran 
Grima. A més del seu passat en 
el Badalona, Recio va ser com-
pany de Grima al Sant Andreu.
Amb tot, després de quatre 
anys com a escapulat, al lateral 
d’Olesa de Montserrat no li ha 
estat fàcil donar el si al Mallor-
ca. “He tingut alguns dubtes, 

m’ha costat deixar el Badalo-
na, i més després del pal que 
vam rebre quan no vam entrar 
al play off”, comenta. “Però 
és l’oportunitat que esperava: 
sempre m’he quedat a les por-
tes de l’èxit”, afegeix, justifi-
cant la seva decisió. 
Fran Grima, en tot cas, espera 

tenir una bona rebuda quan el 
Mallorca visiti l’Estadi Muni-
cipal. “Ja estic notant que la 
gent del Badalona m’estima. 
Tenia algun dubte de com s’ho 
prendrien, però de seguida que 
s’ha sabut que marxo he rebut 
l’agraïment i la comprensió de 
l’afició”. 

Ni Pere Solé ni Fran Grima continuaran la pròxima temporada / Foto: E.M.
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Per falta de pavellons oberts en la ciutat

Després de 18 anys consecutius 
celebrant el seu torneig solidari, 
el Futsal Iris Badalona veurà inte-
rrompuda la 19a edició, que no se 
celebrarà en aquest 2017, ja que 
el club no disposa d’un pavelló 
per a poder acollir els 21 partits 
previstos i els més de 350 nens 
dels 42 equips que hi havia con-
vidats. L’objectiu d’aquest torneig 

El Futsal Iris suspèn 
el seu torneig solidari

era recollir aliments per al Banc 
d’Aliments de Badalona. “Ens han 
comunicat que, a partir de l’1 de 
juliol, no s’obren els pavellons 
en cap de setmana”, exposa Car-
les Ventura, gerent esportiu de 
l’entitat, que ha descartat celebrar 
l’activitat solidària a la pista exte-
rior Iris a causa de les altes tem-
peratures. “Sembla que quan cau 

una mica l’activitat de bàsquet els 
pavellons s’han de tancar. L’únic 
que hem rebut és silenci adminis-
tratiu”, lamenta Ventura. El club 
observarà algun espai alternatiu 
i denuncia sentir-se “novament 
maltractat”. A més, el Futsal Iris 
desconeix encara els horaris i la 
disponibilitat de pistes que tindrà 
per la pròxima temporada. 

El passat 17 de juny, l’estany de 
Banyoles va acollir la celebració 
del vuitè campionat d’Espanya 
Open Màster d’Aigües Obertes, 
prova que també incloïa el títol 
català. Joan Francesc Morcillo 
(42:07), del Club Natació Bada-
lona, es proclamava campió de 
Catalunya d’Espanya en catego-

ria 55-59, imposant-se a Rafael 
Gómez (44:09) i Javier Pérez 
(47:02). L’altre gran protagonis-
ta del dia en clau badalonina va 
ser Jonathan Gómez, nou campió 
de Catalunya en categoria 45-
49 (38-21), per davant de Raül 
Roch (38:36) i Joaquín Romacho 
(38:36).

El CN Badalona 
assoleix tres títols 
en aigües obertes

Foto: CN Badalona

Foto: Futsal
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Badalona serà la seu del nou 
Museu del Bàsquet Català
El projecte ha d’estar culminat abans del 2023

L’Ajuntament i la FCBQ ja han signat l’acord / B.López

Badalona serà la primera ciutat 
de Catalunya que tindrà un mu-
seu oficial del bàsquet català. La 
instal·lació, projectada al Màgic, 
ocuparà un espai de 1.000 metres 
quadrats, segons l’acord assolit 
per la Federació Catalana de Bas-
quetbol i l’Ajuntament. Durant el 
passat mes d’abril, la Fundació 
Badalona Capital Europea del 

Bàsquet va acordar presentar la 
candidatura de la ciutat i iniciar 
converses amb la Federació.  

Projecte en fase prematura
Malgrat que el futur Museu del 
Bàsquet Català encara no té un 
calendari concret, l’acord ac-
tual preveu que sigui una realitat 
abans del 2023, any del centenari 

de la FCBQ. La Federació hi apor-
tarà el finançament i també s’està 
treballant per arribar a un acord de 
col·laboració amb la Diputació. El 
museu, a més, estarà liderat per 
un equip professional encapçalat 
per un director. La idea és cons-
truir una instal·lació “interactiva” 
on el 3D hi tingui un paper “pre-
dominant”. L’espai també comp-
tarà amb una secció històrica i 
amb un sector “dedicat a acollir 
exposicions itinerants”. Per últim, 
el futur museu haurà de disposar 
d’una pista de bàsquet per a rea-
litzar-hi diferents activitats. “Jo 
he jugat a Badalona i crec que no 
hi ha cap lloc millor per acollir el 
museu del bàsquet que aquesta 
ciutat. El museu ha d’estar al bres-
sol”, declarava Joan Fa durant 
l’acte de presentació del projecte.

Que el Seagull és una petita gran 
família es pot comprovar en el dia 
a dia de l’equip, però amb imatges 
com les viscudes el passat cap 
de setmana aquest atribut encara 
queda més reafirmat. El conjunt de 
Jordi Ferrón rebia el Sporting Pla-
za Argel a l’estadi municipal, duel 
que servia per tancar la temporada 
2016-2017 i la promoció d’as-
cens. Davant mig miler d’aficio-
nats, les gavines posarien el punt 
final al curs esportiu i dirien adéu 
a algunes jugadores que han deci-
dit deixar la pràctica activa del fut-
bol. Sobre el terreny de joc només 
hi haurà un equip: el Seagull. Les 
locals, motivades per guanyar en 
l’últim duel que disputava unit tot 
el grup d’aquest any, passarien 
per sobre del Plaza Argel. Yosse 
(14’), autora d’un hat-trick, obria 

la llauna abans del quart d’hora 
i un penal transformat per Carol 
Miranda (34’) suposava el 2 a 

0 per les blaves. Abans del des-
cans, les badalonines deixaven el 
matx mig sentenciat amb el 3 a 0 

El Seagull clou la temporada amb emoció / E.Molina

marcat per Sara Navarro (38’).   El 
Plaza Argel desaprofitava un mà 
a mà en l’últim minut del primer 
temps i en la sortida de la segona 

meitat topava amb el quart gol del 
Seagull, marcat en aquest cas per 
Yosse (47’). Entre Sara (66’) i la 
pitxitxi (76’) acabarien d’enterrar 
qualsevol opció del bloc alacantí, 
dibuixant al marcador de l’estadi 
un 6 a 0 espectacular (6-0).   

Arriba el moment emotiu
Un cop acabat el matx es viurien 
moments de molta emoció sobre 
la gespa de l’estadi. Carol Mi-
randa, una de les membres de la 
plantilla que ho deixa, seria man-
tejada per les seves companyes i 
tot l’equip voldria reconèixer la 
tasca de jugadores com la nava-
rresa, Anna Llaona i Noe Maese. 
Totes tres deixen el futbol després 
de defensar els colors blaus amb 
molt compromís. Des d’ara, Bada-
lona sempre serà casa seva. 

El grup ha estat 
fidel a la seva 
essència fins al 
darrer dia. No 
hi havia opció 
de pujar, però 
les gavines han 
volgut competir 
contra tothom

Les gavines tanquen la temporada guanyant i dient adéu a Carol Miranda, Llaona i Noe

El Seagull goleja el Sporting Plaza de 
Argel en una jornada d’acomiadaments (6-0)

Bernat López
Periodista Diari de Badalona

La flor del ridícul

Si res no canvia, en pocs anys 
Badalona serà la seu del Museu 
del Bàsquet Català. El projecte 
es presentava aquesta setmana 
a l’Ajuntament, comptant amb la 
participació de Dolors Sabater, el 
president de la FCBQ, Joan Fa, i la 
regidora d’esports, María Gallar-
do. Quan es dona el tret de sortida 
a una iniciativa que es troba en 
fase de cocció, la posada en esce-
na ha de ser perfecta; i més si hi ha 
mitjans nacionals dins de la sala. 
Lamentablement, un cop culminat 
l’acte, els periodistes no parlaven 
en positiu. Molts marxaven col-
pits pel ridícul protagonitzat per la 
regidora Gallardo.  És admissible 
que la titular d’esports de Badalo-
na, bressol del bàsquet, no sàpiga 
el nom del president de la Federa-

ció Catalana de Basquetbol? Ro-
tundament no. Durant tota la seva 
intervenció, María Gallardo faria 
referència al senyor Joan Fa com a 
senyor Flor, generant una reacció 
d’incredulitat. Aquest error garra-
fal encara té més pes si es té en 
compte el passat ‘badaloní’ de Fa. 
El president de la FCBQ va jugar 
a la Penya, sent membre del bloc 
que va guanyar la primera lliga 
de la història del club (1967). La 
‘flor’ de la regidora encara tindria 
un segon capítol. Aquest arribaria 
a l’hora d’intentar agrair la tasca de 
formació que realitzen les entitats 
de la ciutat dedicades al bàsquet. 
Círcol, Minguella i Badalonès. 
Només tres van ser els clubs que 
María Gallardo va ser capaç de 
citar, al·legant estar “nerviosa” per 
disculpar-se. Al final hi va afegir el 
Llefià, ajudada pel públic, i la Pen-
ya. Penso que no és una qüestió 
d’aptitud ni d’actitud. A vegades és 
de simple Viquipèdia i d’entendre 
que, en política, el què i el com 
han d’anar sempre de la mà. 

La badalonina completa una temporada històrica: campiona de l’Eurolliga i l’europeu

Anna Cruz ja té la seva primera 
medalla d’or en categoria abso-
luta. Des que es va estrenar com 
a internacional amb la selecció 
nacional a l’Eurobasket de Letònia 
2009, l’exterior de Badalona havia 
perseguit aquest somni: regnar en 
un europeu. El premi li arriba a 
Cruz amb 30 anys i després d’una 
temporada memorable a nivell de 
clubs. La jugadora del Dynamo 
Kursk completa l’Eurolliga guan-
yada amb el conjunt rus amb el 
millor desenllaç possible; una 
medalla d’or a l’Eurobasket de la 
República Txeca. La selecció es-
panyola dominaria la competició 
de principi a fi, guanyant cinc 
dels sis partits del torneig amb 
una autoritat increïble. Després de 
vèncer Bèlgica per accedir a la fi-
nal (68-52), el combinat de Lucas 

Reina d’Europa: Anna Cruz guanya 
l’Eurobasket amb la selecció espanyola

Mondelo es creuava amb l’altra 
gran favorita: la selecció francesa.   
El físic blue, però, no serviria per 

aturar l’espectacular joc col·lectiu 
d’Espanya. Alba Torrens, MVP de 
l’Eurobasket (18 punts), i Sancho 

Lyttle (28 de valoració) comanda-
rien la victòria, ajudades per una 
Anna Cruz que sempre apareix 

Anna Cruz triomfa a Praga / FIBA

en els moments importants: 12 
punts, 3 rebots, 5 assistències i 
16 de valoració en 23 minuts. La 
badalonina acabaria sent la mi-
llor passadora i la tercera màxi-
ma anotadora d’Espanya, sumant 
també minuts de molta qualitat en 
defensa. Després del descans (39-
30), un parcial de 17 a 10 acabaria 
de trencar el matx (56-40) a favor 
del combinat de Mondelo (71-55).   
Aquesta medalla d’or converteix 
Cruz en una de les jugadores 
amb millor palmarès en la història 
d’Espanya. La base badalonina és 
campiona d’Europa de seleccions, 
plata olímpica, subcampiona del 
món, campiona de l’Eurolliga i 
campiona de la WNBA. En la tem-
porada 2016-2017, l’Anna ha es-
tat reina d’Europa. Per Badalona, 
l’èxit de Cruz és un èxit de ciutat.
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La caravana de l’espectacle serà al Gorg del 6 al 16 de juliol

Badalona serà aquest cap de set-
mana l’indret escollit per donar el 
tret de sortida a la iniciativa No Ca-
llarem, una “plataforma estable de 
denúncia de la censura a la crítica 
política a través de l’art o de l’ex-
pressió lliure a les xarxes socials”. 
El projec Després del primer any 
de gira en el que ha recorregut 
més de 30 ciutats, ha ofert més de 
300 funcions i ha fet gaudir a més 
de 250.000 espectadors, el Circo 
Raluy torna a Badalona per pre-
sentar un espectacle que combina 
la tradició i l’esperit de l’autèntic 
circ amb les últimes innovacions 
tècniques i una posta en escena 
molt acurada. “Un espectacle per 
a adults que cap nen hauria de 
perdre’s”. Amb la seva aposta pel 
classicisme i la modernitat, el Cir-

El Circ Raluy torna 
a Badalona durant 10 dies

Foto: Circo Raluy

co Raluy Legacy posa de manifest 
la devoció familiar per mantenir en 
evolució una tradició que ja porta 
cinc generacions roden per pobles 
i ciutats de tot el mon. L’espectacle 
compta amb l’actuació dels mem-
bres de la família de Lluís Raluy, 

Les Nits d’Estiu comencen el proper 7 de juliol

Arriben les Nits d’Estiu del Museu 
a l’Anís del Mono, una proposta 
imprescindible per gaudir del ju-
liol a la ciutat. Podreu descobrir 
la història d’una de les fàbriques 
més antigues i emblemàtiques de  
Badalona i gaudir d’un concert a 
l’aire lliure, mentre preneu un re-

Concerts en directe a l’Anís del 
Mono de la mà del Museu 

fresc sota les estrelles.
Enguany podrem sentir la música 
tradicional cubana dels Son de la 
Rambla, el divendres 7 de juliol; 
el jazz manouche d’Acoustic Guiri, 
el divendres 14 de juliol; i l’espec-
tacle musical i teatral del Cabaret 
Modernista de la cia. La Valenta, 

Foto: Museu de Badalona

A les fosques, quasi mitjanit i en un 
cementiri. Tots els ingredients per 
fer quallar un escenari tenebròs, en 
el marc del Festival Cryptshow de 
Badalona, que en el seu programa 
ofereix diferents activitats més enllà 
del cinema. Una d’aquestes és una 
lectura de poesia que arriba al seu 
segon any de vida després de l’èxit 
de l’estrena, el passat 2016. Dijous, 
a partir de les 23h, el Cementiri de 
Sant Crist acollirà aquest acte que 

barrejarà poesia, música i dansa, a 
càrrec de Marçal Font, el saxo de 
Ferran Besalduch i els moviments 
de Sílvia Pallisera. La lectura serà 
una versió a la badalonina del poe-
mari d’Edgar Lee Masters ‘Antolo-
gia de Spoon River’, un recopilatori 
d’epitafis que conformen un retrat 
del poble. La passada edició, la 
lectura al cementiri va atraura a mig 
centenar de persones. Per això s’ha 
ampliat la capacitat de l’espai.

Lectura poètica amb 
música i dansa al 
cementiri

el divendres 21 de juliol. 
Les entrades, que tenen un preu 
de 12 € (10 € pels Amics del Mu-
seu) es poden adquirir al Museu a 
partir del dimarts 20 de juny. No 
es faran reserves per telèfon i hi 
ha un màxim de quatre entrades 
per persona.

Badalona 
preestrena 
el film de 
Carla Simón

Lectura del passat any / Foto: Cryptshow

el patriarca, i un elenc d’artistes 
internacionals amb actuacions de 
gran impacte. El circ combina la 
senya d’identitat que acompanya 
a la família des del seu inici, com 
les seves caravanes de principis 
de segle o l’hotel amb rodes amb 

una línia més avantguardista que 
es reflecteix tant a les actuacions 
que s’incorporen com en les múl-
tiples formes de viure, l’experièn-
cia circense. Estarà a Badalona, a 
la Rambla del Gorg, del 06 al 16 
de juliol.

Badalona va viure el passat di-
lluns la preestrena de la pel·lí-
cula ‘Estiu 1993’, de la directora 
badalonina Carla Simón al Màgic 
Megacine., amb la presència de 
la directora. Un film que narra la 
història de Frida, una nena de sis 
anys que, després de la mort de la 
seva mare, ha d’afrontar una nova 
vida en un entorn rural. El primer 
estiu amb els seus oncles, que es 
faran càrrec d’ella, està carregat 
d’emocions de tot tipus. La pe-
l·lícula ha estat guardonada amb 
nombrosos premis i mencions 
aquest any 2017: la Berlinale, 
Estambul, Màlaga o Argentina, 
entre d’altres festivals. Després 
del visionat es va dur a terme un 
cinefòrum en el qual va poder 
participar tothom.
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